

ASSEMBLEA GENERAL CONSELL DE FESTES

Núm. Sessió: 1/2021
Data: 15 de febrer de 2021
Hora: 19.30 hores
Lloc: Plataforma digital ZOOM

ASSISTENTS

President

Josep Vicent Garcia i Tamarit

Regidors/regidores

Francisco Javier Esteban Alcañiz

Secretària

Gemma Vilar Doceda

Falla Trinquet i Adjacents

Sebastià Castillo i Guardeso

Falla Plaça de l'Hort

Jose García Pelechà

Falla Josep Antoni

Diego Peinado Jarén

Falla Plaça del Mercat

Marina Rabés Hernández

Falla Mas de Tous

Lorena Puertes Cebrián

Falla Cervantes

Virginia Azorín

Junta Local Fallera

Juan Bochons Álvarez

Clavaria Verge del Rosari primera caseta

Francisco Senent Gutiérrez

Clavaria Verge del Rosari segona caseta

Arnau Navarro Sabater

Clavaria Verge del Rosari tercera caseta

Inma Romero García

Clavaria Sant Sebastià caseta Bisiesto

Amparo Martínez Roch

Clavaria Sant Sebastià caseta Estraperlo

Miguel Aleixandre

Clavaria Sant Sebastià caseta El Colp

Ximo Alventosa Ribelles

Associació de veïns Lloma Llarga I

Gerardo Salvà Fabra

Associació de veïns Montealto

Antonio Ladevesa
Juan Povea

Associació de veïns Festes de la Rascanya

Nadia Martínez

Associació de veïns Valentia

Antonio Valiente

ABSENTS

Associació Penya Taurina

Associació Amics del Coet

Vicepresident : Alester Martí Ramos (va estar absent tota la reunió a excepció dels últims 5 minuts)

Festes Barri de Sant Josep

Falla Sant Jaume

Clavaria de Sant Sebastià 1a caseta

Associació de veïns Els Rincons

Associació de veïns El Cerrao

Associació de veïns Vista Calderona

Associació de veïns Lloma Llarga II

Clavaria de Sant Antoni, parròquia de la Santíssima Trinitat

Clavaria Sant Antoni, parròquia Sant Jaume

Degudament convocats i notificats en forma de l'ordre del dia compressiu dels assumptes que han de ser objecte de deliberació, es reuneixen, sota la presidència de l'Alcalde, en primera convocatòria, els senyors i senyores components del Consell de Festes, expressats més amunt, per celebrar la sessió corresponent a aquest dia.

Sent les 19.30 hores, la Presidència declara obert l'acte.

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l'acta anterior (30-11-2020).
2. Situació actual
3. Precs i preguntes

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1. Aprovació de l'acta anterior (30-11-2020)

En primer lloc, el president pregunta si algú té alguna objecció respecte de l'acta anterior.

Com que no hi ha cap objecció respecte a l'acta, s'aprova per unanimitat.

2. Situació actual

El president pregunta a tots els presents quina es la seua visió de la situació actual en relació a les festes des de novembre a ara, havent passat uns Nadals i Festes de Sant Sebastià amb molt pocs actes celebrats. A continuació, obri un torn de paraula.

El primer en participar és Jose Garcia, que reflexiona sobre lo mal que està la situació actual, i apunta que les pròximes festes en el calendari son les falles. Encara que sap que no es van a poder celebrar, pregunta si, tal i com s'ha fet en les Festes del Rosari i de Sant Sebastià, es podrien realitzar alguna missa a la que assistiren les Falleres Majors, o un castell de focs d'artifici xicotet, com a actes senzills representatius de les dates corresponents a les falles, sempre seguint els protocols sanitaris marcats.

Josep Vicent Garcia respon que seria lògic revisar les mesures sanitàries a finals de febrer o principi de març, i valorar si es podrien fer actes simbòlics com una missa en honor a Sant Josep o valorar esdeveniments audiovisuals, o en xarxes, o el que consideren i siga compatible amb les restriccions que hi haja en eixe moment.

Fran Esteban comparteix la opinió del president, però expressa el seu desig de ser cautelosos amb les circumstàncies, ja que les restriccions canvien cada quinze dies, i encara que s'espera que les perspectives milloren al llarg de l'any, cal esperar. D'altra banda, creu que no hi hauria problema en celebrar una missa o un xicotet castell, si les restriccions sanitàries ho permeten.

A continuació, Juan Bochons intervé per apuntar que a l'última reunió dels presidents es va comentar la possibilitat de fer algun acte més especial el dia de Sant Josep, així com un castellet, com a actes que denoten que estem en les dates en què se celebrarien les falles.

Fran Esteban explica que, conforme estan les circumstàncies, sense saber quins aforaments i demés mesures hi haurà vigents en eixe moment, el més indicat seria tindre la previsió feta i deixar-ho preparat per adequar-se després a la situació. Caldria raonar-ho amb el regidor de Falles, Jaime Ruix, que hui no ha pogut estar en aquesta reunió, així com en Junta Local i les comissions falleres.

Josep Vicent Garcia apunta que ara mateix ens trobem en la pròrroga dels anteriors decrets del Ministeri de Sanitat, que acaba a final de febrer. Si en eixe moment hi ha noves mesures, sabrem a que ens atenem, i si es poden realitzar o no els actes que ha proposat Jose Garcia. D'altra banda, proposa realitzar actes de manera virtual o a través de xarxes, ja que tenen els mitjans al seu abast per fer-ho, com la ràdio i la televisió local, així com les xarxes; i pot ser una manera de reviscolar l'esperit faller en aquests moments tan complicats.

Josep Vicent Garcia proposa emplaçar-se a quinze dies vista, i reprendre el tema amb Jaime Ruix i Fran Esteban.

Fran Esteban apunta que a banda de les falles, que serien les festes més immediates en el temps, també estan pendants les Festes del Barri de Sant Josep, o les Festes d'Estiu, les quals hauran d'esperar a saber les condicions sanitàries per poder celebrar-les o no. Així mateix, apunta que a través de xarxes i televisió s'estan preparant actes de manera virtual per celebrar d'alguna forma les festes.

3. Precs i preguntes

El president obri el torn de precs i preguntes.

El primer en prendre la paraula és Jose Garcia que pregunta si les subvencions de falles com de festes, al estar aprovades en el pressupost de 2021, es respectaran o no.

Josep Vicent Garcia contesta que sí, encara que hi ha un inconvenient, que serà la possibilitat de cada associació de la justificació de la subvenció. Sobre tot, la de concurrència competitiva seria la més complicada de justificar.

A continuació, Jose Garcia pregunta si es podria sumar la subvenció nominativa i la de concurrència competitiva i repartir-les a cadascuna de les entitats.

Josep Vicent Garcia contesta que hi hauria que consultar-ho jurídicament, perquè han de complir la llei de subvencions, i fins ara els passos que s'han seguit han sigut en augmentar el percentatge de la partida de concurrència en detriment de la nominativa, tal i com especifica la llei. Ell creu que, pot ser legalment siga complicada la proposta de Jose, però si es pot estudiar qué fer amb eixos recursos que hi ha, es a dir, la manera d'invertir eixos diners, i que s'invertisquen efectivament en el sector afectat, com en este cas les festes.

A continuació, Jose Garcia pregunta per la subvenció nominativa, i Josep Vicent Garcia li respon que eixa subvenció, qui té despeses la podrà justificar, i segurament les falles en tindran de sobra per poder fer-ho.

Fran Esteban creu que no es pot repartir equitativament la subvenció de concurrència competitiva perquè les puntuacions que deriven del qüestionari d'activitats realitzades determina el repartiment de la subvenció. A més a més, no tots els sectors son iguals.

Jose Garcia respon a Fran Esteban, i li proposa variar les preguntes del qüestionari a la realitat del que ha passat enguany, i puntuar altres activitats que si es facen, eliminant les que no s'han pogut celebrar, per poder així demanar i justificar la subvenció.

Fran Esteban respon que aquest tema ho haurien de parlar amb Jaime Ruix, i valorar amb ell quines activitats es valorarien o no en la subvenció.

Marina Rabés explica que la seua falla ja ha demanat la subvenció nominativa, perquè amb les despeses que tenen al llarg de l'any podran justificar-la. A continuació, proposa crear un incentiu, és a dir, fer participar a tots els fallers en alguna activitat, com era el trasto-tunning, i estudiar com es valoraria per a les subvencions.

Josep Vicent Garcia respon que podria pensar-se millor i parlar-ho quan estiguem més prop de les falles; així com valorar iniciatives com aquesta per a altres sectors que no siguen les falles.

A continuació, Jose Garcia explica que un dels motius perquè s'interessen per les subvencions és la difícil situació per la que estan travessant les falles, ja que, encara que no estan fent festa, han reduït a la mitat les quotes, i necessiten la col·laboració de l'ajuntament amb les subvencions per a sobreviure.

Juan Bochons intervé en aquest moment per explicar un resum de com estan les coses respecte a les falles. A gener hi ha haver una reunió amb la Conselleria de Salut per valorar la celebració de la festa de les falles. Es va concloure que a març era impossible, i la Consellera els va emplaçar al segon semestre de l'any per a una possible celebració. Els actes que se celebrarien serien la plantà, l'ofrena i la cremà, amb les restriccions i protocols necessaris. A la reunió de presidents va sorgir una proposta, que s'ha remés a l'Ajuntament, per celebrar-ho la primera setmana de setembre.

Josep Vicent respon que està d'acord amb el que diga la Conselleria, però les dates no son segures fins que passe més temps. També recomana tindre cura en comprometre's a despeses en dates concretes, per la frustració que pot ocasionar si l'acte s'ajorna o es suspèn. A més a més, quan les coses estiguen més clares i hi haja més llibertat, hi haurà més sectors a banda del festiu, que vullguen celebrar actes i caldrà ser comprensius en les dates, perquè segurament els actes s'acumulen a final de l'any.

Ximo Alventosa pren la paraula per dir que la Clavaria del Colp serà la encarregada, si tot va bé, d'organitzar les Festes de Sant Sebastià de 2022; així com felicitar a la Clavaria de l'Estraperlo per tot el treball que han realitzat en un any molt difícil per a ells, ja que per desgràcia no han pogut celebrar la festa. També vol fer extensiva la felicitació a la resta d' associacions festives, com la Clavaria del Rosari o les falles, que estan duent un any dur de treball i després no han pogut celebrar-ho.

Josep Vicent Garcia ratifica les paraules de Ximo Alventosa, i espera que a gener de l'any que ve la situació siga molt millor i es puga celebrar la festa.

A continuació, Jose Garcia fa un prec al regidor de Festes, Fran Esteban. El prec és que es revisen les bases del Concurs d'Il·luminació de façanes i balcons que realitza l'Ajuntament en Nadal, de manera que s'augmenten el número de premis i que es diferencien les zones del nucli urbà i les urbanitzacions.

Fran Esteban respon que els premis no diferencien zones, està obert tot el món. Si que hi ha diferents categories. Es podria estudiar obrir més les categories, o augmentar els premis.

Jose Garcia explica que la seua proposta està orientada a augmentar la participació de la gent en els premis.

Fran Esteban respon que estudiaran la seua proposta, i d'altra banda, diu que la participació en el concurs, encara que ha baixat un poc, ha superat les expectatives que tenien, i estan contents amb això.

En aquest moment, a les 20:20 h, es connecta a la reunió Alester Martí Ramos.

Jose Garcia pregunta a continuació quan estarà constituït el Consell de Participació Ciutadana.

Fran Esteban respon que la secretària de l'Ajuntament està valorant de quina manera replegar les dades dels representants polítics que han de formar part del Consell, i creu que pot ser al mes de març podrà realitzar-se la primera convocatòria del Consell de Participació Ciutadana.

Fran Esteban acaba dient que el 24 de maig serà la propera reunió del Consell de Festes, i dona a tots les gràcies per connectar-se hui.

I no havent-hi més assumptes a tractar, la presidència alça la sessió a les 20.25 hores.